



HALB TRAUM

Dandan Liu

Dokumentarfilm
2019, 86 Minuten

Chinesische Sprache
Deutsche/Englische Untertitel

Written & Directed by

Dandan Liu

with

**Fang Du, Xingguo Liu,
Shi Tou**

Cinematographer

**Dandan Liu, Mayc Eccher,
Fang Du, Shi Tou**

Animation & Video Art

Fang Du, Xingguo Liu

Montage

Dandan Liu

Grading

Quimu Casalprim

Sound Mixing

Ralf Schipke

Diploma Supervisors

Prof. Dietrich Leder,

Solveig Kläßen,

Prof. Dr. Lilian Haberer

Production

Kunsthochschule

für Medien Köln

& Dandan Liu

Premiere

Dok-Leipzig 2019

Contact Director

Dandan Liu

xuanqild@gmail.com

dandanliu.com

Contact Production

Kunsthochschule

für Medien Köln

Academy of

Media Arts Cologne

Press/PR, Ute Dilger

Peter-Welter-Platz 2

50676 Köln, Germany

+49 (0)221 20 189 330

ute.dilger@khm.de

khm.de



HALF DREAM

Dandan Liu

Documentary
2019, 86 minutes

Chinese Language
English/German Subtitles

de

Halb Traum ist ein persönlicher Dokumentarfilm über drei chinesische ehemalige Kunststudentinnen und ihren Traum Kunst zu schaffen. Zehn Jahre nach ihrem Abschluss an der Pekinger Kunstakademie sucht die Filmemacherin Dandan Liu ihre ehemaligen Kommilitoninnen auf und konfrontiert sie mit der Vergangenheit, ihrem künstlerischen Schaffensdrang und ihrem heutigen Lebensentwurf.

Dabei zeichnet der Film auch das Bild der „Ein-Kind-Politik“-Generation der 1980er-Jahre, die versucht einer von wirtschaftlichen und sozialen Umbrüchen geprägten Gesellschaft ihre eigenen Lebensentwürfe entgegenzusetzen.

Ein Film über den Umgang mit sozialen Realitäten und das tiefe Bedürfnis sich individuell auszudrücken und kreativ tätig zu sein in einem Leben, aus dem die Kunst langsam verschwindet.

DANDAN LIU, geboren 1987 in Kaifeng, China. Von 2005 bis 2009 Studium an der Beijing Film Academy, Abschluss Bachelor Medienkunst. Von 2013 bis 2019 Studium an der Kunsthochschule für Medien Köln. Ihr erster Dokumentarfilm an der KHM *Mei* (2017, 43 Min.) wurde bei der Duisburger Filmwoche 2017 uraufgeführt. *Halb Traum* ist ihr Diplomfilm an der KHM. Dandan Liu lebt und arbeitet in Köln.

en

Half Dream is a personal documentary film about three Chinese former art students and their dream of creating art. Ten years after their graduation from the Beijing Film Academy the film maker Dandan Liu sets out to find her former class mates in order to confront them with their common past, their creative urges to make art, and their current lives.

The film portrays the one-child policy generation of the 1980s whose lives were shaped by massive economic and social upheavals and who tried to resist through their individual concepts of life.

A film about dealing with social realities and the profound need for individual expression and creativity in a life from which art is gradually fading.

DANDAN LIU was born in Kaifeng, China, in 1987. She studied at the Beijing Film Academy from 2005 until 2009 (B.A. New Media Art) and at the Academy of Media Arts Cologne from 2013 until 2019 (Diploma). *Half Dream* is her graduation film at the KHM. Dandan lives and works in Cologne.

HALB TRAUM

Dandan Liu

Dokumentarfilm
Documentary

HALF DREAM

2019, 86 min

中文
Deutsche Untertitel/English Subtitles

